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MĚSTEC MÁ PRVNÍ PŘEBORNICI REPUBLIKY V JUDU 

Víte, že po Městci chodí už dvě medailistky z republikového přeboru v judu? Jsou 
to sestry Lazarovy, které se o tento krásný počin postaraly. Titul Přeborník 
republiky je jinak zvaný Mistr republiky. 
Po loňském úspěchu Lenky jsme se skromnějšími nadějemi odjížděli 19. října na 
přebory starších žákyň do Mladé Boleslavi. V loňském roce se Lence podařilo 
vybojovat ještě v mladších žákyních krásné třetí místo, ale bylo nám jasné, že v 
těch starších to bude mnohem těžší. 
První do zápasů vstoupila Lenka. Měla 22 soupeřek, což není vůbec málo. První 
dvě soupeřky, Gabrielu Markovou z Olomouce a Kateřinu Skuhrovou z Písku, bez 
větších problémů „smázla“, ale ve třetím zápase bohužel narazila na Emmu 
Scholzigovou z Opavy a šla do oprav.  Lence to letos stačilo na slušné bodované 
sedmé místo. 
Poté šla na řadu sestra Lucka, měla dobrý los a první kolo měla volné. Její 
soupeřkou v druhém kole byla Karolína Šímová z Poběžovic. Zápas byl celkem 
vyrovnaný. V dalším zápase už šlo do tuhého. Nejen, že to byl souboj o finále, ale 
také proto, že se proti Lucce postavila jedna z favoritek, Lucie Lexová z Olomouce.  
Po dvou minutách zápasu se Lucce Lazarové podařilo soupeřku hodit na wazari a 
dostat se do vedení. Ve finále byla Lucčinou soupeřkou Karina Tůmová z Elite 
Praha.  Soupeřka byla zhruba do poloviny zápasu opticky lepší. Ale co se nestalo 
zhruba po dvou minutách zápasu. Lucka poprvé rychle vyhrála souboj o úchop a 
zaútočila sice neúspěšně, ale soupeřka použila kontra chvat a chtěla Lucku 
strhnout dozadu. Kontr se jí vůbec nepovedl, čehož Lucka využila a minutu před 
koncem porazila tuto výbornou judistku na ippon. „Máme zlatoooo“, znělo celou 
halou a radost rodičů, trenérů a přátel byla slyšet možná až venku.    
Holkám k těmto výborným výsledkům moc gratulujeme! Poděkování patří také 
trenérům a rodičům. 
Předseda oddílu Petr Černohorský. 
 

 

13. 2. 2020 folkový recitál 

Jaroslava Pszczolky                                               

kino Biásek 

15. 2. 2020 hororová show    

Artistická skupina Mistral                                      

sál kulturního domu    

7.  3. 2020 Maškarní ples       

pořadá SK Městec Králové                      

sál kulturního domu 

8. 3. 2020 Dětský maškarní ples   

pořádá SK Městec Králové                

sál kulturního domu 

14. 3. 2020 Rybářská zábava            

sál kulturního domu 

17. 3. 2020 Listování                                    

Jak se stát diktátorem                                             

kino Biásek 

 

 

Taneční studio M                                 
Petra a Jaroslavy Mertlíkových 

pořádají 

Kurz tance a společenské 
výchovy 2020 

v doprovodu taneční kapely 

Allegro 

zahájení v sobotu 13.6.2020 
v sále kulturního domu                             

Na Staré poště 

Kurzovné za osobu 1800 Kč 
Gardenka 800 Kč 

přihlášky a prodej legitimací         
a gardenek od 17. února 2020   

na MěÚ Městec Králové,                   
kancelář č. 3 p. Votavová 

tel.: 325 643 334 

 

 



Čtyři republikové tituly do Městce Králové. 

Ojedinělý úspěch v historii tuzemského motocyklového sportu, tak hodnotí odborníci vystoupení Michala Vecka ve 

skončené sezoně 2019. Pětatřicetiletý závodník z Městce Králové dokázal v minulé sezoně získat dohromady čtyři 

republikové tituly – to když celkové první místo získal ve třídách Supersport a 125SP hned ve dvou paralelních 

šampionátech vypsaných na území ČR.  

Pozadu navíc nezůstali ani ostatní jezdci městeckého AMK Městec Králové, jmenovitě David Kužela ve třídě TWIN, 

Luboš Koňák ve třídě Supersport a Lukáš Fikker ve třídě Twin a 125SP. Všichni čtyři jmenovaní jezdci se tak v minulé 

sezoně postavili na start 27 závodů, v nichž se jim nakonec podařilo vytěžit  8x vítězství, 2x druhé místo a 10 třetích 

pozic. Fantastická bilance, která 

městecký automotoklub řadí 

vysoko i do historických statistik. 

Z 27 závodů 20 pódiových 

umístění! 

„Jsme moc rádi za tak úspěšný 

rok,“ komentuje předseda AMK 

Miroslav Myška, „a rádi bychom 

na tomto místě poděkovali všem 

našim partnerům, příznivcům a 

kamarádům, bez nichž by se nic 

takového rozhodně nemohlo 

podařit. Motorismus je velice 

náročný sport a o to víc je 

potřeba si cenit každé podpory i 

pomoci.“ 

Sami členové AMK vědí, že 

zopakovat tak úspěšnou sezonu nebude lehké. Michal Vecko chce navíc v sezoně 2020 kromě „přírodních tratí“ na 

novém stroji Kawasaki vyzkoušel i návrat na prestižní automotodromy v rámci středoevropského poháru Alpe Adria.  

Bude to nabitý rok a my všem královéměsteckým fandům rádi předáváme i kalendář nejdůležitějších akcí v okolí, 

kam své jezdce tak hojně a rádi jezdí podporovat. 

Termíny závodů v roce 2020: 10. – 12. dubna – Brno;  23. – 24. května – 300 ZGH Hořice;  13. – 14. června – Jičín;                               

15. – 16. srpna – IRRC Hořice;  5. – 6. září – Dymokury 

 
 
Vážení občané,  

v roce 2018 došlo v našem městě k výrazné změně ve způsobu svozu odpadů – směsný komunální odpad se začal 
svážet jednou za 14 dní, ale zároveň dostala každá domácnost 240 litrové nádoby na papír, plasty a biologicky 
rozložitelný odpad. Třídění se tím stalo dostupnější a pohodlnější, což dokazují i čísla, které nyní můžeme s velkou 
radostí prezentovat. 

Tím, že jsme začali velmi dobře třídit odpad, se nám podařilo zásadním způsobem snížit množství směsného 
komunálního odpadu. V roce 2016 byl měsíční průměr 63,23 tuny směsného odpadu. Za rok 2019 máme průměrné 
měsíční množství na čísle 39,32 tuny.   

Množství směsného komunálního odpadu na občana.  

Každý máme doma popelnici na směsný odpad, kam v průběhu roku odkládáme nevytříděný odpad. Dokážete však 
odhadnout, kolik kilogramů/tun ročně předáte k likvidaci? Pokud budeme brát, že v Městci Králové žije 2 877 
obyvatel, tak podle množství za dané roky vychází na jednoho občana kilogramů 

rok Celkem tun směsného odpadu/rok Počet kg na jednoho občana/rok 

2016 759 264 

2017 748 260 

2018 520 180 

2019 472 164 



V blízké budoucnosti budou skládky uzavřeny a veškerý odpad se bude spalovat, proto musíme se naučit maximálně 
třídit, aby v „černých“ popelnicích zbylo co nejméně odpadu. Spalování odpadu je nejdražší způsob likvidace, a pokud 
k tomu přičteme ještě dopravu do spalovny, výrazně vzrostou náklady na likvidaci směsného komunálního odpadu. 
 
Vyšší množství vytříděného odpadu  
V blízké budoucnosti budou skládky uzavřeny a veškerý odpad se bude spalovat, proto se musíme naučit maximálně 
třídit, aby v „černých“ popelnicích zbylo co nejméně odpadu. Spalování odpadu je nejdražší způsob likvidace, a pokud 
k tomu přičteme ještě dopravu do spalovny, výrazně vzrostou náklady na likvidaci směsného komunálního odpadu. 
 
Vyšší množství vytříděného odpadu  
Ze zpracovaných podkladů, které máme k dispozici je vidět, že jsme vytřídili velké množství biologicky rozložitelného 
odpadu. Společnost NYKOS a.s. předala zpracovateli 280 tun BIO odpadu z hnědých nádob z domácností.  Z toho je 
jasně patrné, že v předchozích letech biologicky rozložitelný odpad končil v „černých“ popelnicích.  
Pro připomenutí – nezapomínejte, že do hnědé nádoby kromě trávy, listí a větviček patří i hodně kuchyňských 
odpadů – veškeré slupky (banány, brambory, mandarinky, mrkev), odřezky ovoce, zeleniny, kávové sedliny, čajové 
sáčky, tvrdé pečivo, skořápky vajec a ořechů.  
Velké množství BIO odpadu bylo odvezeno z kontejnerů rozmístěných po městě, také sekáním trávy na veřejných 
prostranství vzniká  značné množství BIO odpadu. Pracovníci technického úseku města pomáhají velikou měrou při 
úklidu parku a prostor u mateřské školy v areálu Městské nemocnice Městec Králové a.s.  Jenom pro představu za 
celý rok je odsud pracovníky města vyhrabáno a odvezeno na 40 kontejnerů listí.  

Dále se na území města nachází také stacionární kontejnery pro příjem použitých oděvů společnosti TextilEco a.s.  Za 
celý rok 2019 bylo do těchto kontejnerů odloženo a následně odvezeno 14 821 kg použitého textilu. Další kontejner 
je umístěn na technickém dvoře Na Větráku, který obsluhuje společnost Diakonie Broumov.  Ve spolupráci s touto 
společností a členkami RCVČ pořádá město dvakrát do roka humanitární sbírku ošacení a obuvi v kině Biásek. 

Další tříděnou komoditou je 
použitý olej a tuk, který je možné 
odevzdat na technickém dvoře 
Na Větráku, odkud ho v roce 
2019 bylo odvezeno 203 kg.   
V průběhu roku ve spolupráci se 
svozovou společností NYKOS  
město zavedlo možnost odložení 
odpadového oleje a tuku 
v uzavřené láhvi na jakoukoliv 
popelnici při svozu komunálního 
odpadu, papíru, plastů nebo BIO. 
Odevzdáno bylo 368 kg.   

Pro občany města Městec 
Králové, obcí Vinice a Nový 
vzniká nové místo pro odkládání 
tříděného odpadu v areálu 
technického dvora Na Větráku 
(v jeho přední části u vchodu).  
Zde budou, stejně jako 
v prostorách dvora kina Biásek, 
umístěny kontejnery na plast a 
papír.  Bohužel musíme 
konstatovat, že od nového roku 
bude město platit za likvidaci 
papíru 700 Kč za tunu a za 
likvidaci plastů 1200 Kč. 

Město Městec Králové se dlouhodobě zabývá otázkou likvidace odpadů a víme, že to je nekončící činnost. Jen 
důsledným tříděním docílíme, aby výrazně nenarůstaly náklady a také místní poplatky za odvoz a likvidaci odpadů. 
Nešlo by to ale bez spolupráce se všemi občany, za což Vám patří dík. 

Milan Pavlík, starosta. 



 

 

 


